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SAMENVATTING 
Vergadering van de Statencommissie Cultuur en Welzijn 
 
Woensdag 21 januari 2009 
 
U kunt de agendavoorstellen en de ingezonden brieven, evenals de samenvattingen, via het 
DocumentVindSysteem (DVS) inzien op de website van de provincie onder het volgende 
adres: www.drenthe.nl/provincialestaten 
 
De lijst met toezeggingen tot en met de vergadering van 21 januari 2009 is als bijlage opge-
nomen bij deze samenvatting. 
 
 
Aanwezig:  
J. Slagter (voorzitter) 
H.H. van de Boer (VVD) 
D.B. Dijkstra (CDA) 
R.D. Esseveld (SP) 
mevrouw W.G. Goudriaan-Visser (PvdA) 
E. Hemsteede (PvdA) 
mevrouw M.J. Kaal (CDA) 
K. Kuipers (GroenLinks) 
mevrouw W.L.M. Mastwijk-Beekhuijzen (CDA) 
mevrouw J.H. Mustamu (PvdA) 
mevrouw J.M. Pannekoek-van Toor (VVD) 
mevrouw G.H. Smith (GroenLinks) 
mevrouw M. Stijkel-Kuijpers (ChristenUnie) 
A. van der Tuuk (PvdA) 
B.J. Ziengs (VVD) 
 
mevrouw A.J. de Leeuw, commissiegriffier 
 
Voorts aanwezig de leden van GS: 
mevrouw A. Haarsma (PvdA) 
R.W. Munniksma (PvdA) 
 
 
Afwezig: 
H. Beerda (PvdA) 
T. Stelpstra (ChristenUnie) 
J. Vester (SP) 
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1. Opening en vaststelling van de agenda 
De voorzitter opent de vergadering en de agenda wordt vastgesteld. 

 
2. Verslagen vergaderingen 26 november en 3 december 2008 en de lijst van toezeggingen 
De verslagen worden vastgesteld. 
Voor de wijze van afdoening en de stand van zaken van de toezeggingen wordt verwezen naar de 
bijlage. De voorzitter besluit dat het Presidium de heer Baas schriftelijk zal vragen naar de stand van 
zaken m.b.t. de subsidiemakelaar. 

 
3. Ingekomen stukken 
De lijst met ingekomen stukken wordt conform vastgesteld. 
 
4. Rondvraag 
De fractie van de PvdA stelt vragen over RTV Drenthe. Deze vragen worden ter vergadering beant-
woord.  
 
5. Statenstukken/brieven 
 
5a. Statenstuk 2009-363; Meerjarenbeleidskader jeugdzorg 2009-2012 
Inhoud van het statenstuk: Gevraagd wordt om het concept-Meerjarenbeleidskader jeugdzorg 2009-
2012 en de concept-Inspraaknotitie Meerjarenbeleidskader jeugdzorg 2009-2012 definitief vast te 
stellen. Provincies dienen iedere vier jaar een Meerjarenbeleidskader jeugdzorg op te stellen en ieder 
jaar een Uitvoeringsprogramma jeugdzorg, binnen de criteria die het rijk daaraan stelt.  
 
Samenvattende reactie van de fracties van PvdA, CDA, VVD, SP, CU en GL: 
Alle fracties hebben waardering voor de jeugdzorg in Drenthe en voor het voorliggende, gedegen stuk, 
maar roepen het college wel op de vinger aan de pols te houden. Problemen die elders in het land 
spelen, kunnen ook hier de kop opsteken. De PvdA vindt het aantal huisartsen dat niet doorverwijst 
naar Bureau Jeugdzorg (BJZ) te groot en is bezorgd over het betaalbaar blijven van het persoonsge-
bonden budget en over kinderen die, ondanks het goede beleid in Drenthe, toch tussen wal en schip 
dreigen te geraken. De fractie is bezig met een onderzoek naar 7 tot 7-voorzieningen voor de opvang 
van die kinderen. Het CDA vindt dat de hulpvraag centraal moet worden gesteld, niet de structuur: de 
keten moet korter. Goede samenwerking tussen gemeenten en provincie en tussen de organisaties is 
daarbij van groot belang. Gepleit wordt voor één contactpersoon per kind en voor het optrekken van 
de leeftijd naar 23 jaar. De fractie wil de stand van zaken m.b.t. de Centra voor Jeugd en Gezin (CJG) 
weten. CDA en CU willen de uitkomsten van het onderzoek van Enova en RUG, naar de rol van va-
ders in de opvoeding, bij het jeugdbeleid betrekken. De CU wil van GS en de overige fracties weten of 
dit onderzoek een vervolg moet krijgen. PvdA en GL willen eerst nader over de uitkomsten van het 
onderzoek worden geïnformeerd. De VVD vindt koppeling aan prestatieindicatoren een goede zaak, 
maar wat doet de provincie als het resultaat onvoldoende is? De fractie vraagt naar de werking van de 
Egalisatiereserve en naar de inhoud van het Communicatieplan. VVD en GL willen weten waarom de 
subsidie aan de Stichting Minderjarigen Noord-Nederland in 2010 wordt stopgezet. De VVD wil weten 
of de provincie Yorneo als de enige “preferred supplier” beschouwt. De SP wil meer ambitie van GS 
t.a.v. het verkleinen van de wachtlijsten en vraagt aandacht voor de klachtafhandeling binnen de 
jeugdzorg. De CU vraagt wie de zorgaanbieder kiest: de cliënt of de financier. Wat gebeurt er als de 
doelstellingen in het uitvoeringsprogramma in 2009 niet worden gehaald? GL pleit voor het betrekken 
van jongeren zelf bij de jeugdzorg en voor brede verspreiding van het boek Opstekers. Goede sa-
menwerking tussen de verschillende organisaties in het veld is van essentieel belang. Het is goed dat 
veiligheid vóór regelgeving gaat, maar is het altijd haalbaar? De fractie is blij dat binnen de jeugdzorg 
geen sprake is van marktwerking. Ook de Drentse norm en onderzoek naar de verwijzing door huis-
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artsen vinden instemming. GL vraagt extra aandacht voor het aanpakken van criminele jeugd en reci-
dive. GL pleit voor een eigen jeugdkracht binnen de CJG, waar gezinnen met problemen een beroep 
op kunnen doen. 
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Het jeugdzorgbeleid van Drenthe blijft niet onopgemerkt in de rest van het land. Het is en blijft belang-
rijk de vinger aan de pols te houden. Met de komst van de CJG is het probleem van de verwijzing door 
huisartsen hopelijk opgelost. Belangrijker dan een korte keten is een goede samenwerking in die ke-
ten. Ter bevordering hiervan is de gezinscoach is in het leven geroepen. In Emmen is de totstandko-
ming van een CJG behoorlijk ver gevorderd. Om het aantal cliënten in de geïndiceerde jeugdzorg te 
verminderen neemt BJZ deel in de centra. Opname van de centra in bv. een brede school maakt de 
voorziening laagdrempelig. Het werken met prestatieindicatoren moet gezien worden als een ontwik-
kelmodel. De Stichting Minderjarigen Noord-Nederland wordt niet meer gesubsidieerd, omdat zij niet 
aan de provinciale criteria voldoet. Er wordt naar gestreefd steeds een buffer van € 1 miljoen in de 
Egalisatiereserve te hebben. De provincie richt zich niet alleen op Yorneo, maar Yorneo is wel de 
“hoofdaannemer”. De samenwerking tussen Yorneo en Accare verloopt steeds beter. BJZ, Yorneo en 
Zorgbelang gaan op een adequate en transparante wijze om met klachten. De cliënt kiest, maar de 
financier bepaalt welke zorgaanbieders worden ingehuurd. Het streven is het plan van aanpak BJZ 
rond 1 april gerealiseerd te hebben. Het communicatieplan is van belang. De jeugdzorg in Drenthe 
verdient het om positief in het nieuws te komen. De provincie is trots op de behaalde resultaten en wil 
dit uitdragen. Hierdoor wordt de zorg hopelijk ook laagdrempeliger. 
 
De voorzitter sluit de beraadslaging met de conclusie dat alle partijen positief zijn over het beleidska-
der. Het stuk krijgt de A-status. 
 
5b. Brief van gedeputeerde staten van 18 december 2009 over Masterplan Beroepsonderwijs 
Inhoud van de brief: De brief schetst de ontstane situatie en de ontwikkelingen na het teruggeven van 
de opdracht voor het onderzoek Masterplan Beroepsonderwijs door onderzoeksbureau Artefaction. 
GS delen mee dat de provincie op dit moment o.a. samen met Stenden Hogeschool werkt aan concre-
te planvorming en kondigt aan in het voorjaar 2009 te komen met de beleidsvisie Actieprogramma 
Arbeidsmarkt. 
    
Samenvattende reactie van de fracties van PvdA, GL, VVD en CDA: 
De fracties zijn zeer verbaasd over het teruggeven van de opdracht door Artefaction. Zij willen weten 
wat de onderzoeksopdracht is geweest, wat er mis is gegaan, of het college tussentijds actie heeft 
ondernomen, waarom de staten nu pas worden geïnformeerd en wat het de provincie heeft gekost. De 
PvdA wil het economisch beleid van de provincie breed inzetten; alle subregio’s moeten daarvan profi-
teren en niet alleen Zuidoost-Drenthe. PvdA en VVD vragen zich af of Stenden binnen de provincie 
een voorkeurspositie geniet. Zij zijn daar geen voorstander van. De VVD stelt voor de opdracht aan te 
besteden en daarin te sturen op effecten. Overigens vraagt deze fractie zich af of deze rol van de pro-
vincie wel past in relatie tot “Amen is geen Amsterdam”. Het CDA vraagt zich af of het nieuwe onder-
zoek wél voldoende informatie zal opleveren. 
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
De concrete onderzoeksvraag begin 2007 was of de Hogeschool Drenthe voor Drenthe kon worden 
behouden, ook in relatie met de overige partners. De betrokken instellingen vonden het onderzoek 
een goed initiatief en hebben volledige medewerking toegezegd. Toen Artefaction aangaf onvoldoen-
de informatie bij de instellingen los te kunnen krijgen, heeft de provincie gesprekken met Artefaction 
en de instellingen gevoerd.  
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Stenden heeft geen voorkeurspositie, maar is een belangrijke speler op het veld. Het onderzoek heeft 
€ 38.000,-- gekost. Daarvoor is veel informatie boven tafel gekomen, die nu weer gebruikt kan worden. 
GS zijn ervan overtuigd dat het in samenwerking met Stenden nu wel gaat lukken. Het onderzoek zal 
zich nu meer richten op de uitwerking van hoofdstuk 4 van het collegeprogramma. 
 
6. Mededelingen 
Er worden geen mededelingen gedaan. 
 
7. Sluiting 
De volgende vergadering zal plaatsvinden op 4 maart 2009. 
De vergadering wordt gesloten om 11.35 uur. 
 
 
 
Vastgesteld in de vergadering van de Statencommissie Cultuur en Welzijn van 4 maart 2009, 
 
 
 
 , voorzitter 
 
 
 
 , commissiegriffier 
 



Bijgewerkt 23-01-09 

Lijst van toezeggingen Statencommissie Cultuur en Welzijn 
(bijgewerkt tot en met statencommissievergadering van 21 januari 2009) 

 
 
 
 
Nr. 

 
Datum 
toezegging 
 

 
Korte termijn (binnen 3 maanden) 
 

 
Wijze van af-
doening/stand 
van zaken 
 

 

√ 

1. 21-05-2008 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe de commissie te zullen in-
formeren over de resultaten op het gebied van de multi-
functionele dienstencentra. 

Volgt eerste helft 
februari 2009.  

 

2. 21-05-2008 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe de commissie schriftelijk te 
zullen informeren over de doorstroming van arbeidsgehan-
dicapten naar de arbeidsmarkt.  

Volgt eerste helft 
februari 2009. 

 

3. 29-10-2008 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe dat er een update van de 
website Drenthe beweegt! komt vóór 1 januari 2009.  

Is geüpdatet, 
incl. activiteiten-
kalender. 

√ 

4. 12-11-2008 
PS 

Mevrouw HAARSMA zegt toe dat zodra het projectplan 
met betrekking tot de Vuelta is ontvangen, zij voor de sta-
ten een presentatie zal houden, waarbij zij ook zal ingaan 
op de financiering. 

Voorafgaand 
aan de commis-
sie op 4 maart 
2009. 

 

5. 03-12-2008 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe de commissie in week 50 te 
informeren over de flexibiliseringsresultaten op sociaal 
terrein in de vorige beleidsperiode. 

Zit in week 4 in 
de statenzen-
ding.  

 

   
Lange termijn 

 

  

1. 23-01-2008 
SC CW 

De heer BAAS zegt toe dat de functie van subsidiemake-
laar vóór het zomerreces wordt ingevuld. 

Brief Presidium 
naar ged. Baas 

 

2. 21-05-2008 
SC CW 

De heer MUNNIKSMA zegt toe bij de evaluatie van de 
provinciale monumentenverordening een lijst met be-
zwaarschriften te voegen.  

  

3. 03-12-2008 
SC CW 

De heer MUNNIKSMA zegt de resultaten van de gesprek-
ken in Studio 13 toe vóór de behandeling van de Voor-
jaarsnota 2009. 

  

4. 03-12-2008 
SC CW 

De heer MUNNIKSMA zegt toe vóór de behandeling van 
de Voorjaarsnota 2009 met een voorstel voor een fonds 
herbestemming cultuurhistorisch waardevolle gebouwen te 
komen. 

  

5. 03-12-2008 
SC CW 

De heer MUNNIKSMA zegt toe dat het verzakelijkingspro-
ces inzake de subsidierelaties eind 2009 door Pricewa-
terhouseCoopers zal worden geëvalueerd. 

  

 03-12-2008 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe dat de staten in april 2009 
kennis kunnen nemen van de sociale allianties per ge-
meente, inclusief afspraken over cofinanciering. 
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 03-12-2008 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe in 2009 in de gaten te hou-
den of de BOKD en Zorgbelang Drenthe in de sociale alli-
anties betrokken worden. Eind 2009 krijgen provinciale 
staten inzicht in wat de organisaties hebben bereikt en 
gekregen, inclusief de gevolgen voor het flexibele traject. 

  

   
Moties 

 

  

  Geen.   
 


